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Protokół Nr XLrV/2022
z XLrV sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim,

która odbyła się w dniu 25 maja 2022 r. w godzinach od 10:00 do 13:20.

Sesja Rady Miejskiej odbyła się w sali im. L. Prądzyńskiego w Urzędzie Miejskim w
Sępólnie Krajeńskim ul. Tadeusza Kościuszki 11

Sesja przeprowadzona przy użyciu systemu elektronicznego.

Ad. 1. Otwarcie sesji

Otwarcia XLIV sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim dokonał Pan Franciszek
Lesinski Przewodniczący Rady Miejskiej.

Przewodniczący RM poinformował, źe sesja będzie utrwalana za pomocą urządzeń
rejestrujących obraz i dżw'ęk. Nagrania z sesji są udostępniane w Biuletynie
Informacji Publicznej, na stronie internetowej gminy oraz w inny sposób zwyczajowo
przyjęty. Administratorem danych osobowych jest Burmistrz Sępólna Krajeńskiego.
Pełną klauzulę informacyjną dotyczącą nagrywania i transmisji sesji Rady Miejskiej
w Sępólnie Krajeńskim moźna znaleźć na stronie internetowej vrss.a'qo. 'mina-???
w za?kładce Rada Miejska oraz na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Gminy
Sępólno Krajeńskie zakładka - sesje Rady Miejskiej - nagrania oraz na drzwiach
wejściowych na posiedzenie sesji.
Następnie Przewodniczący RM przywital :
- radnych Rady Miejskiej,
- Starostę Sępoleńskiego Pana Jarosława Tadycha,
- Przewodniczącego Rady Powiatu Pana Marka Charta,
- Burmistrza Sępólna Krajeńskiego Pana Waldemara Stupalkowskiego,
- Zastępcę Burmistrza Sępólna Krajeńskiego Pana Marka Zieńko,
- Skarbnika Gminy Panią Annę Buchwald,
- Sekretarza Gminy Pana Dariusza Wojtanię,
- dyrektorów jednostek organizacyjnych,
- kierowników Referatów Urzędu Miejskiego,
- zaproszonych gości, członków Sępoleńskiej Rady Działalności Po,$tku Publicznego
i przedstawicieli organizacji pozarządowych działających na terenie Gminy Sępólno
Krajeńskie,

- Panie i Panów sołtysów i przewodniczących zarządów osiedli,
- media,
- oraz wszystkich pozostałych obecnych na sesji, a także tych oglądających w
mediach, szczególnie Mieszkańców Gminy Sępólno Krajeńskie.

Lista obecności Sołtysów i Przewodniczących Zarza,dów Osiedli z Gminy Sępólno
Krajeńskie stanowi załącznik nr 1 do protokołu.

Lista obecności pracowników Urzędu Miejskiego, zaproszonych gości, pracowników
jednostek organizacyjnych oraz pozostałych osób uczestniczących w sesji RM stanowi
załącznik nr 2 do protokołu.

a) stwierdzenie quorum,
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Przewodniczący RM stwierdził, że na 15 radnych obecnych jest 14 co stanowi
quorum, przy którym Rada Miejska w Sępólnie Krajeńskim moźe obradować
i podejmować prawomocne uchwały.

Nieobecny radny RM Antoni Dolny, który usprawiedliwił swoją nieobecność.
Usprawiedliwienie stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

Lista radnych RM biorących udział w sesji stanowi załącznik nr 4 do protokołu.

b) przedstawienie porządku obrad,

Przewodniczący RM poinformowa?ł, że porządek obrad radni otrzymali wraz
z zawiadomieniem o sesji.

Następnie Przewodniczący RM zapytał, czy ktoś z radnych chciałby złożyć wniosek o
zmianę porządku obrad.

Wobec tego, że nikt nie zgłosił wniosku o zmianę porządku obrad, Przewodniczący
RM odczytał porządek obrad.

Porządek obrad:

1. Otwarcie sesji
a) stwierdzenie quorum,
b) przedstawienie porządku obrad.

2. Przyjęcie protokołu z XLIII sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

3. Sprawozdanie Burmistrza Sępólna Krajeńskiego z dzia?łalności w okresie
między sesjarni, w tym z wykonania uchwał Rady Miejskiej.

4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej z działalności w okresie między
sesjarni.

5. Składanie interpelacji i zapytań przez radnych.

6. Wolne wnioski i informacje.

7. Raport o stanie Gminy Sępólno Krajeńskie za 2021 rok:
a) przedstawienie raportu,
b) debata nad raportem,
c) podjęcie uchwaly w sprawie udzielenia Burmistrzowi Sępólna Krajeńskiego

wotumzaufania. ,

8. Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Sępólno Krajeńskie za 2021 rok
wraz z informacją o stanie mienia komunalnego oraz sprawozdania finansowe.

8. 1. Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Sępólno Krajeńskie za 2021
rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego:

a) przedstawienie sprawozdania,

b) uchwała Nr 2 /S/2022 Składu Orzekającego Nr 1 Regionalnej Izby
Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 31 marca 2022 r. w sprawie
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wyra?żenia opinii o przedłożonyrn przez Burmistrza Sępólna
Krajeńskiego sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy za 2021 r.
wraz z informacją o stanie mienia Gminy,

c)opinia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim o
wykonaniu budźetu Gminy Sępólno Krajeńskie za 2021 rok przez
Burmistrza Sępólna Krajeńskiego wraz z wnioskiem o udzielenie
Burmistrzowi Sępólna Krajeńskiego absolutorium z wykonania budżetu
za rok 2021,

d) uchwała Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w
Bydgoszczy w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady
Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim w sprawie absolutorium dla
Burmistrza Sępólna Krajeńskiego z wykonania budźetu za 2021 r.

8.2. Sprawozdanie finansowe Gminy Sępólno Krajeńskie:
a) bilans z wykonania budżetu j.s.t.,
b) łączne sprawozdanie jednostki:

- bilans,
- rachunek zysków i strat w wariancie porównawczym,
- zestawienie zmian w funduszu,
- informacja dodatkowa.

8.3. Dyskusja nad sprawozdaniarni.

9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania fina?nsowego za 2021
rok.

10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Sępólna Krajeńskiego
absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2021 rok.

11. Sprawozdanie z realizacji Prograrnu Współpracy Gminy Sępólno Krajeńskie
z organizacjarni pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi
działalność po,$tku publicznego w 2021 roku.

12. Podjęcie uchwał w sprawie :

a) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sępólno
Krajeńskie na 2022 rok,

b) zasad udzielania i rozmiaru obniżek dla dyrektorów, wicedyrektorów
oraz dla nauczycieli pełniących obowiązki kierownicze w ich
zastępstwie, w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Gminę
Sępólno Krajeńskie,

c) wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu w piątki i soboty przez
rolników i ich domowników,

d) regulaminu określającego zasady prowadzenia handlu w piątki i soboty
przez rolników i ich domowników,

e) wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu użytkowego położonego przy ul.
Hallera w Sępólnie Krajeńskim,
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f) sprzeda?ży nieruchomości gruntowej położonej przy ul. Koronowskiej w
Sępólnie Krajeńskim,

g) zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych.

13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania oraz informacje Przewodniczącego
Rady o udzielonych odpowiedziach w formie pisemnej na interpelacje i
zapytania zgłoszone na poprzedniej sesji.

14. Odpowiedzi na wolne wnioski.

15. Za?kończenie sesji.

Przewodniczący RM stwierdził,
przedstawionego porządku obrad.

Ad. 2. Przyjęcie protokołu z XLIII sesji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim

Przewodniczący RM poinformował, że protokół był wyłożony do wglądu w biurze Rady
Miejskiej oraz przesłany radnym za pomocą poczty elektronicznej. Następnie zapyta?ł
radnych o uwagi do protokołu.

Rada Miejska będzie obradowałaze wg

Uwag do protokołu nie było, w związku z powyższym Przewodniczący RM zarządził
głosowanie oraz poprosił, aby wyniki głosowania odnotować w protokole sesji.

Protokół z XLIII sesji Rady Miejskiej został przyjęty następującyrni głosarni:
za- 14 radnych, przeciw- O radnych, wstrzyrnało się- O radnych

W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.
Wykaz imiennego głosowania stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

Przewodniczący RM zarnkną?ł ten punkt i przeszedł do kolejnego.

Ad.3. Sprawozdanie Burmistrza Sępólna Krajeńskiego z działalności w okresie
między sesjami, w tym z wykonania uchwał Rady Miejskiej

Przewodniczący RM poinformował, ze sprawozdanie zostało przesłane za pomocą
poczty elektronicznej .

Burmistrz Sępólna Krajeńskiego przedstawił sprawozdanie z działalności między
sesjami RM tj. od dnia 27 kwietnia 2022 roku do 25 maja 2022 roku.

Po przedstawieniu sprawozdania Burmistrz Sępólna Krajeńskiego poinformoial, że
parę dni temu wpłynęło na ręce Burmistrza pismo z gratulacjami za osiągnięcie
sukcesu w głosowaniu internetowym w konkursie ,,Modernizacja Roku i Budowa )O'I
wieku". Wyjaśnił, że do konkursu zgłoszono rewitalizację centrum naszego miasta i
spośród 406 zgłoszonych w całej Polsce obiektów tego typu, Gmina Sępólno
Krajeńskie zajęła pierwsze miejsce w głosowaniu internetowym, zdobywając 19 486
głosów. Podkreślił, że gratulacje wpłynęły na jego ręce z podziękowaniem dla
wszystkich, którzy wzięli udzia?ł w głosowaniu i tym sarnym zwycięstwo w pierwszyrn
etapie, otwiera możliwość do etapu drugiego, który jest aktualnie prowadzony.

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

Przewodniczący RM zapytał, czy są pytania do sprawozdania.

Głos zabrał radny RM Zdzisław Grzeca, który odniósł się do informacji z dnia 16 maja
2022r. dotyczącej otrzymania przez gminę na budowę świetlicy wiejskiej w Zbożu
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dofinansowa?nia z Europejskiego Funduszu Rolnego na rzecz Rozwoju Obszarów
Wiejskich w wysokości pół miliona złotych brutto, środki własne gminy to 421 783 zł
brutto. Razem 921 783 zł. W związku z tym zapytał, czy otrzymane środki spowodują,
że wniosek zgłoszony przez grninę do Polskiego Ładu z pieniędzy popegeerowskich na
świetlicę zostanie wycofany.

Burmistrz Sępólna Krajeńskiego wyjaśnił, że słusznie Pan radny zauważyl ponieważ
wniosek na budowę świetlicy w Zbożau został teź złożony do Polskiego Ładu . Dodal, że
ta informacja jest pokłosiem tego, że wniosek o budow«; świetlicy został złoźony
również do Urzędu Marszałkowskiego na ogłoszony konkurs na budowę m.in. świetlic
na obszarze Województwa Kujawsko-Pomorskiego. Wskaza?ł, źe potem pokazał się
konkurs z Polskiego Ładu skierowany do obszarów popegeerowskich, gdzie poziom
dofinansowania jest bardzo atrakcyjny, poniewa,ż można uzyskać do 98',/o środków
dofinansowania. W konkursie unijnym prowadzonym przez Urząd Marszałkowski
można uzyskać nie więcej niż pół miliona na to zadanie. Uznano, że nic nie szkodzi,
żeby zło,?ć wniosek do Polskiego Ładu dlatego go złożono. Burmistrz podkreślił, źe
nie będziemy mogli skorzystać z dwóch prograrnów, ponieważ tych rzeczy nie można
łączyć. Wyjaśnił, że jeżeli będzie potwierdzenie, że gmina otrzyma z Polskiego Ładu
dofina?nsowanie, to wycofa się z tej umowy, poniewa?;ż jest mniej korzystna dla naszej
Gminy. Jeżeli z Polskiego Ładu nie uda się uzyskać tego dofinansowania to gmina
będzie stara?a się realizować to zadanie, które jest prowadzone w konkursie przez
Urząd Marsza?łkows]-ci, lecz niestety z mniejszym dofinansowaniem, ktć+re wynosi 500
tys. zł. Burmistrz Sępólna Krajeńskiego wyjaśnił, źe nie ma potrzeby wycofywania
żadnego wnioslm. Gmina zło$ła równolegle do dwóch programów umożliwiających
złożenie takiego wniosku. Wybrany zostanie finansowo korzystniejszy dla Gminy
Sępólno.

Głos zabrał radny RM Zdzisław Szwarc, który odniósł się do informacji z dnia 9 maja
2022r. dotyczącej podpisania umowy z firmą na stworzenie miejsca a?ktywności i
rekreacji w Dziechowie. Wskazał, ze mieszkańcy pytają się w jakim terminie
rozpoczną się prace oraz czy dzieci w okresie ferii będą mogły z niego skorzystać.

Burmistrz Sępólna Krajeńskiego wyjaśnił, że plac budowy został już przekazany, lecz
prace rozpoczną się pod koniec czerwca. Termin na realizację zadania wykonawca ma
do końca pażdziernika, więc trudno powiedzieć, że w okresie wakacji będzie można z
niego skorzystać.

Pan Przewodniczący RM zapytał Panią Sołtys, czy to jest pytanie do sprawozdania.

Pani Sołtys Sołectwa Skarpa Ewa Czeszewska odpowiedziała oczywiście. Nastepnie
zapyta?ła dlaczego nie ma możliwości łączenia dofinansowań na budowę świetlicy w
Zbo:i. Stwierdziła, że środki pozyska?ne na przedszkole zosta?ły w ten sposób
połączone. Dodała, że najpierw gmina uzyskała 2 mln zł z wojewódzkiego prograrnu,
a później środki zosta?ły pozyskane z rządowego, więc dlaczego tutaj nie można tych
środków połączyć.

Burmistrz Sępólna Krajeńskiego wyjaśnił, że jest to sytuacja zupełnie inna, poniewaź
są to środki z konkursu. Urząd Marszałkowski określił zasady konkursu takie, źe do
500 tys. zł można uzyskać środki finansowe jako dotacje, natomiast resztę musi
stanowić udzial własny. Ten udział własny, nawet w przypadku kiedy gmina otrzyrna
z dofinansowania popegeerowskiego, to nie będzie mógł być, zdaniem Burmistrza,
udziałem własnym, ponieważ środki z funduszu popegeerowskiego z Polskiego Ładu
wystarczą na lOOo/o tej inwestycji. Doda?ł, źe gmina ubiega się o 98'/o dofinansowania,
tak jak jest to w programie popegeerowskim i 2% nie będzie stanowiło żadnego
problemu. Natomiast jeżeli grnina otrzyrna promesę na 98o/o dofina?nsowania, to raczej
nie będzie moźna w5rkazać tego jako udział własny. Burmistrz stwierdzi, że do końca
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nie odpowie, czy jest to przesądzone, ale z tego co do tej pory wiedział łączenie w
prograrnach unijnych dofinansowania rządoweyto to nie. Rządowe dofinansowanie
jedno i drugie może być udzialem własnym. W przypadku budowy przedszkola było
pokazane ewidentnie, że gmina otrzymała raz z rządowego funduszu inwestycji
strategicznych 2 mln zł i to mogło być udziałem gminy w kolejnych wnioskach- do
rządowego programu, z którego gmina otrzyma?ła prawie 9 mln zł realizowane przez
Bank Gospodarstwa Krajowego. Podkreślił, że tutaj mogliśmy udzia?ł własny w ten
sposób zapewnić.

Pani Sołtys Czeszewska stwierdziła, że Burmistrz powiedział, że to jest zdanie
Burmistrza, lecz trzeba by było się najpierw dowiedzieć, czy to może być wkład
własny. Dodała także, że z tego co zrozumia?ła to gmina zło::ła 3 wnioski (pierwszy z
Urzędu Marszałkowskiego, drugi z Polskiego Ładu, a trzeci ze środków
popegeerowskich) .

Burmistrz Sępólna Krajeńskiego wyjaśnił, ze Urząd Marszałkowski był to jeden
konkurs, na który zosta?ł złożony wniosek na budowę świetlicy oraz drugi wniosek ten
sarn, na budowę świetlicy został złożony przez grninę do Polskiego Ładu, ale w
podkonkursie dotyczącym środowisk popegeerowskich.

Nikt więcej głosu nie zabra?ł dlatego Przewodniczący RM przeszedł do kolejnego
punktu porządku obrad.

Ad. 4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej z działalności w okresie
między sesjami

Pan Franciszek Lesinski Przewodniczący Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim
wyjaśnił, że informacja z działalności w okresie między sesjarni została przesłana
radnym za pomocą poczty elektronicznej.

Następnie Przewodniczący RM odczyta?ł w/wym. informację.

Informacja stanowi załącznik nr 7 do protokołu.

Przewodniczący RM zapytal, czy są pytania do sprawozdania.

Pytań nie było, wobec tego Przewodniczący RM zarnknął ten punkt i przeszedł do
kolejnego.

Ad. 5. Składanie interpelacji i zapytań przez radnych

Przewodniczący RM otworzył punkt dotyczący składania interpelacji i zapytań przez
radnych. Poinformował, ze między sesjarni nie została złożona żadna interpelacja ani
zapyta?nie. Następnie zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zło0ć interpelację lub
zapytanie, to prosi o odczytanie i złożenie na jego ręce.

Nikt nie zło.żył interpelacji i zapytania, dlatego Przewodniczący RM zamknął ten punkt
i przeszedł do kolejnego.

Ad. 6. Wolne wnioski i informacje

Przewodniczący RM otworzył ten punkt porządku obrad.

Wolne wnioski zło$li :
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Głos zabrał radny RM Artur Juhnke, który zło$ł wniosek w imieniu użytkowników
gara?$ zlokalizowanych przy ulicy bł. ks. J. Popiełuszki o systematyczne koszenie
trawy na odcinku od sklepu ,,Żabka" do skrzyźowania z ulicą Komierowską.
Nadmienił, ze w chwili obecnej porastająca pobocze trawa koszona jest tylko w około
metrowym pasie od krawe,żnika, a na pozosta?łej powierzchni trawa i chwasty sięgają
nawet kilkudziesięciu centymetrów i wyglądają bardzo nieestetycznie oraz ograniczają
widoczność. Dodał, że przedmiotowy teren nie jest du;:, a koszenie nie będzie
generowa?ło dużych kosztów i pochłaniało dużo czasu. Radny RM Juhnke nadmienił
również, że właściciele garaży w miarę możliwości sarni dbają o ten teren.

Nastę'pnie radny RM Artur Juhnke zwrócił się z wnioskiem o przebudowę pomostu
na tak zwanej pla,$ ,,Mara", polegającej na zbudowaniu bezpiecznego przejścia z
brzegu na pomost. Wyjaśnił, że w chwili obecnej między brzegiem, a początkiem
pomostu jest spora przerwa, która uniemożliwia swobodne przejście i korzystanie z
tego pomostu.

W następnej kolejności radny RM Juhnke w odniesieniu do planowanego remontu
mola, zwrócił się z prośbą o pozyskanie i przekazanie drewna rozbiórkowego na rzecz
PZW, w celu wybudowania stanowisk wędkarskich na brzegu sępoleńskiego jeziora.
Wyjaśnił, że w chwili obecnej wędkarze, którzy nie są posiadaczami łódek, wskazują
na deficyty w tym temacie. Stworzenie takich stanowisk ułatwi im realizowanie swojej
pasji oraz dodatkowo podniesie walory i zasoby infrastruktury turystycznej naszego
miasta. Dodał, że jest po wstępnych rozmowach z przedstawicielem jednego z kół i
uzyska?ł poparcie w tej sprawie.

Pa?n radny RM A. Juhnke wskazał również, że jeżeli ilość pozyskanego materiału
byłaby wystarczająca to prosi o rozważenie budowy niewielkiej wiaty turystycznej na
trasie Sępólno-Komierówek. Stwierdził, że jest to trasa często uczęszczana przez
mieszkańców Osiedla Słowackiego, jak i Komierówka, Komierowa, którzy uprawiają
turystykę rowerową, spacerują z kijarni, bądż biegają, a wiata byłaby miejscem
odpoczynku. Nadmienił, że w sprawie budowy wiaty rozmawia?ł z dyrektorem Zespołu
Szkół Ponadpodstawowych, który wyraził zgodę, aby budową zajęli się uczniowie
szkoły wraz z lokalnymi firmami, które z tą szkołą współpracują.

Głos zabrała Sołtys Sołectwa Skarpa Pani Ewa Czeszewska, która poprosiła o
udzielenie informacji jakim budżetem dysponowała gmina w 2021 roku ( chodzi o
kwotę) oraz ja?ka kwota zosta?ła wydatkowa?na z budżetu gminy, ile środków
zewnętrznych pozyskała gmina.

Pan Franciszek Lesinski Przewodniczący RM poprosił Panią Sołtys o wnioski.

Pani Sołtys stwierdziła, że jest to wniosek o udzielenie odpowiedzi.

Przewodniczący RM wskazał, że Pani Sołtys zadaje pytanie, poprosił, aby Pani Sołtys
zło$ła wniosek na piśmie.

Pani Sołtys odpowiedzia?ła, że wniosek chce zło0c na sesji.

Przewodniczący RM ponownie poprosił, aby Pa?ni Sołtys zło::ła wniosek na piśmie.

Pani Sołtys Sołectwa Skarpa zapytała, czy Przewodniczący RM zabrania jej zlo0ć
wniosek?
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Przewodniczący RM stwierdził, że nie, ale ponowił prośbę o złożenie wniosku na
piśmie, poniewa?ż Pani Sołtys chce dane liczbowe.

Pani Sołtys stwierdziła, ze są to dane publiczne.

Następnie Przewodniczący RM wyjaśnił, że za chwilę będzie przedstawiony budżet za
2021 rok i będzie Pani miała wszystkie dane.

Pani Sołtys Czeszewska wyjaśniła, że ma na papierze budżet, ale ma jeszcze pytania
do tego co jest tu napisane.

Przewodniczący RM poprosił zaczekać na punkt i jeśli będziemy w tym punkcie to
proszę bardzo.

Następnie Pani Sołtys Sołectwa Skarpa wskazała, że ma jeszcze jedno pytanie.
Wyjaśniła, że w przerwie sesyjnej w dniu 27 kwietnia 2020 roku, radny RM Pan
Ja?nusz Tomas z Sołtysem Sołectwa Włościbórz Panem Antonim Barłogiem rozmawiał
o sytuacji w Szkole Podstawowej w Zalesiu. Padły m.in. słowa, że w Szkole
Podstawowej w Zalesiu nie ma dzieci. Pani Sołtys powiedziała, że jej pytanie brzrni
,,kto chodzi do Szkoły Podstawowej w Zalesiu".

Głos zabra?ł Sołtys Sołectwa Włościbórz Pa?n Antoni Barłóg, który wyjaśnił, że prawdą
jest, że z Panem Tomasem w prywatnej rozmowie, rozmawiali na temat Szkoły w
Zalesiu i powiedzia?ł, ze kwestia 10-12 lat i w Zalesiu szkoły nie będzie, ponieważ jest
tendencja spadkowa. Stwierdził, ze Pani Sołtys źle zrozumia?ła i poprosił, aby ta?kich
rzeczy nie opowiadać. Doda?ł, że również potwierdzi to Pan radny Tomas.

Przewodniczący RM poprosił, aby nie robić tutaj dialogu ani polemiki oraz poprosił,
aby Pan radny nie udzielal żadnej odpowiedzi.

Następnie Przewodniczący RM przypomnial, że w dniu 30 maja br. w sali sesyjnej
Urzędu, w godzinach 12-14 odbędzie się szkolenie radnych Rady Miejskiej w Sępólnie
Krajeńskim w zakresie ochrony danych osobowych.

Nikt więcej nie zabrał głosu, więc Przewodniczący RM zamknął ten punkt porządku
obrad.

Ad. 7. Raport o stanie Gminy Sępólno Krajeńskie za 2021 rok:

a) przedstawienie raportu

Przewodniczący RM poprosił Pana Waldemara Stupa?łkowskiego Burmistrza Sępólna
Krajeńskiego o przedstawienie raportu.

Raport o stanie Gminy Sępólno Krajeńskie za 2021 rok sta?nowi załącznik nr 8 do
protokołu. Prezentacja multimedialna raportu stanowi załącznik nr 9 do protokołu

Pan Waldemar Stupałkowski Burmistrz Sępólna Krajeńskiego wyjaśnił, ze stosownie
do zapisów art. 28 aa ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie grninnyrn
burmistrz, wójt, prezydent co roku do dnia 31 maja przedstawia radzie raport o stanie
gminy. Raport ten obejmuje podsumowanie dzialalności burmistrza w roku
poprzednim, w szczególności realizację polityk, prograrnów i strategii, uchwał rady
gminy i budżetu obywatelskiego.
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Następnie Burmistrz Sępólna Krajeńskiego przedstawił ogólną charakterystykę
Gminy, że jest to gmina miejsko-wiejska, zlokalizowana w Powiecie Sępoleńskim, w
północno-zachodniej części naszego województwa. Graniczy z takimi gminami jak:
Lipka, Debrzno, Karnień Krajeński, Kęsowo, Gostycyn, Sośno, Więcbork. Ponadto
poinformowa?ł, jakie przebiegają przez Gminę Sępólno Krajeńskie drogi np. droga
krajowa, droga wojewódzka, sieć dróg pow'atowych i gminnych. Dróg gminnych jest
łącznie 1 77 ]-crn i700 metrów, w tym dróg utwardzonych w postaci asfaltu, polbruku,
płyt drogowych i trylinki jest 53 km 530 metrów. Pozostałe drogi są drogarni
gruntowyrni i utwardzonymi kruszywem drogowyrn.
Gmina ma powierzchnię 229 ]-crn2, co plasuje ją na 10 miejscu pośród 144 gmin
województwa. Przeważającą częsć grniny stanowią uźytki rolne, a pozosta?łe części
zajmują lasy i tereny zurbanizowane.
Następnie Burmistrz Sępólna Krajeńskiego wymienił 26 jednostek pomocniczych
wchodzących w skład gminy. Teren grniny zamieszkuje wg stanu na dzień 31 grudnia
2021r. 15 154 mieszkańców np. na Osiedlu Nr 1 zarnieszkuje 4 343 mieszkańców, a
na Ośiedlu Nr 2 zarnieszkuje 4 249 mieszkańców. Sołectwo Jazdrowo jest najmniej
licznyrn sołectwem, zarnieszkuje tam 40 mieszkańców. Najliczniejszym sołectwem
pod względem mieszkańców jest Sołectwo Wałdowo, gdzie jest 664 mieszkańców.

Ponadto Pan Waldemar Stupałkowski Burmistrz Sępólna Krajeńskiego odniósł się do
informacji finansowych. Wyjaśnii że dochody gminy w roku ubiegłym zostały
wykonane na poziomie 97 881113,69 zł, co stanowi 97'/o planowanego wykonania.
Dochody per capita, czyli na mieszkańca wynoszą 6 459,52 zł. Struktura dochodów
wg rodzaju to 90% stanowią dochody bież,ące i prawie 11 % to dochody z tytułu
posiadanego majątku, czyli dochody majątkowe. Wyjaśnił, że wydatki Gminy Sępólno
Krajeńs?-cie w roku ubiegłyrn zamknęły się na poziomie 96 228 931 ,21 zł. Większość
wydatków była przeznaczona na dzia?łania i wydatki bieżące, a 17% wydatków było
skierowanych na wydatki majątkowe. Dodał, że większość wydatków bieżących
gminy, była przeznaczona na pomoc społeczną, ochronę zdrowia, oświatę i
wychowanie, gospodarkę komunalną i rolnictwo, kulturę i ochronę dziedzictwa
narodowego, kulturę fizyczną i sport.
Odnosząc się do struktury wydatków majątkowych Burmistrz Sępólna Krajeńskiego
poinformował, że w zeszłym roku gro tych wydatków było skierowanych na
rewitalizację naszego miasta. Dodał także, że prawie 36o/o wydatków była skierowana
na budowę dróg, a 55o/o wydatków było związanych z rewitalizacją. Nadmienił takze,
że były wydatki związane również z ochroną przeciwpożarową, z placami zabaw,
oświa'tą, czy z gospodarką mieszkaniową. Ponadto Burmistrz Sępólna Krajeńskiego
poinformował, że zadłużenie gminy w minionym roku zarnkndo się na poziomie
12 397 709,79 zł. Nadmienił, źe Gmina Sępólno Krajeńskie kontynuowała wsparcie
dla przedsiębiorców w związku z pandemią Covid-19, stosownie do podjetych przez
Radę Miejską uchwał. Dodał, że budżet obywatelski nie był przyjęty i realizowany.

Następnie Burmistrz Sępólna Krajeńskiego odniósł się informacji o stanie mienia
komunalnego. Przedstawił strukturę mienia komunalnego: 70% mienia gminy to
infrastruktura drogowa i wodno-kanalizacyjna, budynki i budowle stanowią 21%
mienia gminy, grunty to 5%, a masz3my i urządzenia techniczne, środki transportu i
uposażenia są to już mniejsze procenty. Gmina Sępólno Krajeńskie jest również
właścicielem oraz posiada udziały w dwóch du:§ch spółkach tj. w Zakładzie
Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o., gdzie gmina posiada udziały o wartości
12 525 100,00 zł oraz w Zakładzie Transportu i Usług Sp. z o.o. w wysokości
1290 000,00 zł. Doda?ł, że gmina posiada dochody z tytułu majątku gminnego np.
przekształcenia prawa u0tkowania wieczystego, gdzie w zeszłym roku gmina z tego
tytułu uzyska?ła przychód w wysokości 74 tys. zł, ze sprzedaży nieruchomości
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gminnych 694 tys. zł oraz z wpływów z najmu oraz dzierżawy i u0tkowania
wieczystego 1676 493,20 zł.
Ponadto Pan Waldemar Stupałkowski poinformowal, że Gmina Sępólno Krajeńskie
realizuje różnego rodzaju polityki i programy. Pięć prograrnów realizuje Urząd Miejski,
a pozostałe takie ja?k oświata, pomoc społeczna, kultura, czy sport realizowane są
przez jednostki gminne tj. ZOOS, OPS, CKiS, CSiR, Bibliotekę Publiczną, Centrum
Ma?łego Dziecka i Rodziny. Wszystkie realizowane prograrny zostały dokładnie ujęte w
omawianym raporcie. Warto zwrócić uwagę na bardzo duźą realizację projektów przez
OPS i na główne miejsce wychodzi prograrn rewitalizacji, który był realizowany w
zeszłym roku przez Gminę Sęplno Krajeńskie. Nadmienił, że jest również realizowany
obszar związany ze współpracą pomiędzy organizacja?rni pozarządowymi, a Gminą
Sępólno Krajeńskie. Tradycyjnie radni prz5r'3mują co roku taki program i dzisiaj na
sesji jest on przedmiotem sprawozdania.
W zeszłym roku Rada Miejska odbyła 12 sesji, podczas których podjęto łącznie 130
uchwa?ł. Do chwili obecnej calkowicie zrealizowane zostały 104 uchwały, większość
uchwał niewykonanych jest w trakcie realizacji, jedna uchwała zostala uchylona.

Na zakończenie Burmistrz Sępólna Krajeńskiego wyjaśnił, że opracowanie raportowe
jest 4 publikacją tego typu, która jest przedstawiana Radzie Miejskiej i jest również
podstawą do analizy aktualnego stanu naszego sa?rnorządu grninnego. Dodał, że
każda kolejna publikacja jest materialem porównawczym do tych poprzednich i
można porównać jal« wygląda Gmina Sępólno Krajeńskie względem historii.
Stwierdził, że ubiegły rok, był rokiem niewątpliwie trudnym dla mieszkańców naszej
gminy i naszego kraju. Zapisa?ł się szczególnie za sprawą występującej kolejny rok
pandemii. Rada Miejska również się z tym mierzyła, bo pa?rniętamy, że sesje RM
odbywa?ły się zdalnie, bo nie było możliwości bezpośredniego spotkania się.
Nauczyliśmy się funkcjonować w tej nowej rzeczywistości i doświadczyliśmy jak
ważna jest wspólnota, współpraca i wzajemna pomoc. Podla?eślił, że realizacja tych
wszystkich zadań nie byłaby możliwa, gdyby nie praca i wsparcie wielu osób oraz
instytucji. Burmistrz Sępólna Krajeńskiego skierował słowa podziękowania do
Radnych Rady Miejskiej w Sępólnie, pracowników Urzędu, jednostek
organizacyjnych, sołtysów, przewodniczących zarządów osiedli, mieszkańców, którzy
aktywnie uczestniczą w ?ciu społecznym naszej gminy oraz wszystkich podmiotów i
osób współpracujących z Gminą Sępólno Krajeńskie. Doda?ł, że ma nadzieję, iż
informacje zawarte w niniejszym dokumencie posłużą mieszkańcom do pogłębienia
wiedzy na temat funkcjonowania naszego samorządu i będą podstawą do
prowadzenia dialogu na temat przyszłości naszej gminy.

Przewodniczący RM podziękował za przedstawienie Raportu o stanie Gminy Sępólno
Krajeńskie za 2021 rok, następnie zarnknął ten podpunkt porządku i przeszedł do
kolejnego.

b) debata nad raportem

Przewodniczący RM poinformował, że w debacie nad raportem udzial wezmą tylko
radni RM, ponieważ mieszkańcy nie zgłosili do Przewodniczącego RM chęci swojego
udziału w debacie. Informacja dla mieszka?ńców została zarnieszczona na stronie
Biuletynu Informacji Publicznej Gminy Sępólno Krajeńskie i na stronie internetowej
Gminy Sępólno Krajeńskie oraz na tablicy ogłoszeń UM.

W związku z powyższym Przewodniczący RM zaprosił radnych RM do udziału w
debacie nad raportem. Przypomnia?ł, że radni RM raport otrzymali, a takze był on
omawiany na posiedzeniu Komisji Budżetu Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim, w
którym uczestniczyło 11 radnych.
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Nastę'pnie Przewodniczący RM zapytał, czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos w
debacie nad raportem.

Głos zabrał radny RM Janusz Tomas, który wyjaśnił, że jednym z elementów
decydującym o rozkwicie, czy sile gminy są zakłady produkcyjne, przedsiębiorstwa,
które mają podstawy do rozwijania się na terenie naszej gminy. Stwierdzil że w tym
raporcie nie zosta?ło nic wspomniane na temat tego punktu. Radny uwaza, że powinno
się co nieco powiedzieć. Nadmienił, że starano się w Sępolnie stworzyć dobre warunki
do rozkwitu biznesu i tak powstal m.in. Inkubator Przedsiębiorczości, który jest w
100',/o zagospodarowany, ale nie można tego juź powiedzieć o terenach
inwestycyjnych. Stwierdził, że dosyć dużo pieniędzy zostało przeznaczonych na niego
i tak jak szybko udało się tą ziemię i te miejsca sprzedać, to niestety z rozkwitem tej
działalności poza dwoma podmiotami jest cisza.

Radny RM Janusz Tomas zwrócił się do Pana Burmistrza o interwencję i działanie w
tym temacie, żeby przedsiębiorstwa, które to zakupiły nie traktowały tego gruntu jako
lokaty pieniędzy, ale żeby coś tam powstawało. Nawet jeźeli na danym terenie
powstalby budynek, to już z tego tytułu odprowadzany jest podatek od
nieruchomości, a teraz te pieniądze uciekają, nie wspominając już o miejscach pracy
dla mieszkańców grniny. Dodał, źe jak na razie widać, że ,,MDD" bardzo mocno się
rozwija oraz jedna z firm meblarskich, która stawia nową halę w śródmieściu.
Przypómnia?ł, że ileś lat wstecz zostało sprzedane 20 hektarów ziemi i wt?enczas mówił,
że ta ziemia posłu,$ przedsiębiorcy ja?ko lokata funduszy i tak rzeczywiście jest, bo
przez 20 lat nie zrobił nic na tyrn terenie. Radny RM Janusz Tomas poprosił o jakąś
aktywność w tym temacie.

W związku z tyrn, że nikt więcej nie zabrał głosu w debacie Przewodniczący RM udzielił
głosu Panu Burmistrzowi.

Głos z sali sesyjnej zabrała Pani Ewa Czeszewska Sołtys Sołectwa Skarpa, która
stwierdziła, że Przewodniczący RM powiedział, źe będzie mogła zabrać głos w tej
części. Dodała, że w poprzednim punkcie Przewodniczący RM powiedział, że będzie
mogła zabrać głos.

Przewodniczący RM poinformował, że Pani Sołtys będzie mogła zabrać głos jeżeli będą
informacje o budżecie, a nie debata. Dodał, że ma Pani zasady, kiedy może brać udział
w debacie.

Pa?ni Sołtys znowu stwierdziła, że Przewodniczący RM powiedział, źe w tym punkcie
będzie mogła zabrać głos.

Przewodniczący RM poprosił, aby Pani Sołtys zapoznała się z regularninem. Następnie
udziefił głosu Panu Burmistrzowi.

Głos zabra?ł Burmistrz Sępólna Krajeńskiego, który stwierdził, ze Pan radny zauwa0ł,
iż w raporcie warto byłoby przedstawić informacje o istniejących, czy działających
przedsiębiorstwach na terenie grniny. Burmistrz zwrócił uwagę, źe raport o stanie
gminy nie przewiduje takich informacji. Wyjaśnił, że kiedy powstały przepisy,
mówiące, że ka?żda gmina ma przedstawić raport o sytuacji grniny, to nikt nie wiedział
jaka ma być treść tych raportów. Samorządy mają też moźliwość podjęcia uchwały na
temat tego, co raport powinien jeszcze zawierać. Elementy, które muszą być, są
przedstawiane i wynikają one z przepisów prawnych i są to informacje o uchwałach
RM, ogólne o gminie, o sprawach finansowych, o wykonaniu uchwał, o budźecie, o
realizacji róźnego rodzaju polityk. Nadmienił, że jeźeli jest takie ;:czenie radnych, to
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nalezy podjąć uchwa?łę i wskazać co ma być oprócz tego co wynika z ustawy, że na
przykład mają być inforrnacje o sytuacji gospodarczej na terenie gminy i wtedy takie
informacje zostaną na pewno przedstawione.
Ponadto Burmistrz Sępólna Krajeńskiego stwierdził, że Pan radny słusznie zauważył,
iż gmina zrobiła dużo, jeżeli chodzi o stworzenie warunków pod rozwój działalności
gospodarczej. Przypomniał, że Pan radny podał już przykłady: Inkubator
Przedsiębiorczości, tereny przemysłowe wyznaczone pod różnego rodzaju działalność,
ale również inicjatywa powiatu i gminy pod budowę przyszłej obwodnicy. Dodał, ze to
również spowoduje odpowiednie warunki dla rozwoju przedsiębiorczości, czy
dzia?łalności gospodarczej. Wska?zal, że na jednej z sesji informowa?ł, iż inwestorzy już
szukają terenów wzdłuż przyszłej obwodnicy pod róznego rodzaju dzia?łalność
gospodarczą.
Następnie Burmistrz wyjaśnił, że wszystkie tereny pod inwestycje, którymi
dysponowala gmina zostały sprzedane i zostały tereny osób prywatnych, które
prawdopodobnie prędzej, czy później zostaną sprzeda?ne. Część z tych terenów została
już zagospodarowana, bo powstała hurtownia napojów, firma meblarska, a lada
moment ma ruszyć budowa kompleksu firmy transportowej, gdzie firma ,,Feniks",
starała się o pozwolenie na budowę.
Ponadto Burmistrz Sępólna Krajeńskiego odniósł się do sprawy wytwórni styropianu.
Wyjaśnił, że po nabyciu działki przez inwestora przystąpiono do opracowania
dokumentacji i były już nawet decyzje mające na celu wyłonienia wykonawcy,
jednakże problemy z komponentarni do produkcji styropianu spowodowa?ły, że firma
odło,$ła te plany i na dzisiaj nie wiadomo, czy firma powróci do tego przedsięwzięcia.
Nadmienił, że podejmowanie wszelkich długofalowych decyzji jest obarczone dosyć
dużym ryzykiem i na to wpływu gmina nie ma. Gmina moźe zachęcać, promować,
lobbować za tym, aby ta dzia?łalność była tutaj uruchamiana, ale z doświadczenia
można jasno powiedzieć, że trzeba liczyć na siebie. Stwierdził, że widać, że nasi
przedsiębiorcy inwestują np. firma MDD, Eggersmann, Feniks. Lokalne firmy jak są
już zadomowione, to szybciej i ryzykowniej podejmują decyzje. Dodał także, że bardzo
liczy na inwestycje, które powstaną w obrębie przyszłej obwodnicy, ponieważ są już
inwestorzy zainteresowani terenem w Sikorzu oraz terenem za Sępólnem w stronę
Niechorza, dlatego można się w przyszłości spodziewać, faktycznie zagospodarowania
tych terenów. Na za?kończenie jeszcze ra?z podkreślił, że jeżeli radnym brakuje tal«ich
informacji to należaloby podjąć uchwałę, co taki raport fa?ktycznie powinien zawierać,
oprócz wymogów, które na?rzucił ustawodawca i na następny raz takie informacje
zostaną przygotowa?ne.

Przewodniczący RM podziękował Panu Burmistrzowi. Następnie zwrócił się do Pani
Sołtys Sołectwa Skarpa, w5rjaśniając, że zaszło jakieś nieporozumienie, poniew.i Pa?ni
zaczęła o bud?żecie, a punkt 6 to są ,,wolne wnioski i informacje". Dodał, że Pani Sołtys
nie spełniła tamtego, jego zdaniem kryterium, po drugie nie spełniła, nie wie czy
świadomie, czy nieświadomie kryterium, żeby brać udział w debacie dotyczącej
również budżetu, bo warunek, zeby mieszkaniec mógł wziąć udzia?ł w debacie był
ogłoszony w Biuletynie Informacji Pi?iblicznej i na stronie internetowej gminy.
Nadmienił, że tych warunków Pani Sołtys nie spełniła. Ponadto wskazał, że zrozumiał
bieżący budżet, dlatego chciał udzielić głosu, gdy będzie przemawia?ła Pani Skarbnik.

Pani Sołtys stwierdziła, że nie interesuje jej, co Pan Przewodniczący RM myślał, lecz
Pan Przewodniczący RM powiedział, że w tym punkcie będzie mogła mieć udzielony
głos. Dodala, że ma tylko jedno pytanie, co się stało z różnicą wydatków, a dochodów,
bo jest to kwota 1 652 182,48 zł. Jak one zostaly wydatkowane lub zostaną
wydatkowane.
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Przewodniczący RM stwierdził, że nie będzie udzielana odpowiedź na to pytanie.
Prosiło o stosowanie się do punktów ta?k jak powiedział. Dodał, źe Pani Sołtys
doskonale zna regularnin, żeby wziąć udział w debacie.

Pani Ewa Czeszewska Sołtys Sołectwa Skarpa powiedziała, że to chyba nie jest szopka
noworoczna.

Przewodniczący RM podziękował Pani Sołtys i powiedział, źe nie w'e, czy to Pani Sołtys
sprawia przyjemność, bo w kaźdej sesji zawsze próbuje robić niesmaczną atmosferę.
Następnie Przewodniczący RM zarnkną?ł ten podpunkt i przeszedl do kolejnego
podpunktu c.

c) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Sępólna
Krajeńskiego wotum zaufania

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji. Przypomnial, że zgodnie z ustawą o samorządzie gminnyrn
Rada Miejska podejmuje uchwałę bezwzględną większością głosów ustawowego
składu rady.

Następnie Przewodniczący RM odczytał treść projektu uchwały.

Projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji Statutowej i Pomocy Społecznej
Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM zapytal, czy są pytania do projektu uchwa?ły?

Wobec tego, źe nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zarnkna'} dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwa?ła w sprawie udzielenia Burmistrzowi Sępólna Krajeńskiego wotum zaufania
zosta?ła przyjęta następu.jącymi głosami:

za - 14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 10 do protokołu.

Uchwała Nr XLrV/420/2022 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 25
maja 2022 r. w sprawie udzielenia Burmistrzowi Sępólna Krajeńskiego wotum
zaufania stanowi załącznik nr 11 do protokołu.

Burmistrz Sępólna Krajeńskiego podziękował Wysokiej Radzie za udzielenie wotum
zaufania.

Przewodniczący RM zamknął ten punkt i ogłosił 15 minutową przerwę w obradach
sesji.

Po przerwie Przewodniczący RM wznowił obrady XLIV sesji Rady Miejskiej w Sępólnie
Kraj eń skim.
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Ad.8. Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Sępólno Krajeńskie za
2021 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego oraz

sprawozdania finansowe:

Przewodniczący RM Pa?n Franciszek Lesinski poinformował, że wszystkie materiały
związane z tym punktem porządku obrad radni otrzymali w materiałach sesyjnych.
Ponadto wyjaśnił, że właśnie w tym punkcie Pani Sołtys po wysłuchaniu wszystkich
sprawozdań, w punkcie ,,dyskusja" mogłaby zabrać głos i na pewno by udzielił,
niestety wyszło niezrozumienie.

Ad. 8.1. Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Sępólno Krajeńskie
za 2021 rok wraz z informacją o stanie mienia komunalnego

a) przedstawienie sprawozdania

Przewodniczący RM poprosił Panią Annę Buchwald Skarbnika Gminy Sępólno
Krajeńskie, która uczestniczy w sesji o przedstawienie sprawozdania.

Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Sępólno Krajeńskie za 2021 rok wraz z
informacją o stanie mienia komunalnego stanowi załącznik nr 12 do protokołu.

Pani Anna Buchwald Skarbnik Gminy wyjaśniła, że sprawozda?nie radni otrzyrnali,
było ono szczegółowo omówione na wspólnyrn posiedzeniu wszyst]-cich komisji
sta?łych Rady Miejskiej, a także na niektórych komisjach, była możliwość zadawania
pytań, czy uzyskania wyjaśnień. Dodała, że większość informacji finansowych została
przedstawiona w raporcie przez Pana Burmistrza. Nadmieniła, że przedstawi w
sposób skrótowy najistotniejsze zagadnienia budżetu za 2021r. Wyjaśniła, że
planowany na dzień 31 grudnia budżet, był budżetem deficytowym, gdzie deficyt
według planu wynosił prawie 6,5 mln zł, a żródłem pokrycia tego deficytu był m.in.
kredyt w wysokości 4 700 000,00 zł oraz rozliczenia środków z lat ubiegłych.
Faktyczny wynik wykonania budżetu za 2021 rok to nadwyżka w wysokości
1652 182,48 zł. Środki te zostały przeznaczone m.in. na finansowanie deficytu roku
bieżącego, parniętając, że budżet 2022 rok jest budżetem deficytowym, a deficyt ten
wynosi 6 030 000,00 zł. Pani Skarbnik wyjaśniła, że środki te między innyrni
umożliwiają finansowanie tego deficytu i niepogłębianie długu, poniewa?ż w tyrn roku
gmina nie planuje zaciągnięcia kredytu, przynajmniej według planu. Ponadto
wskazala, że wszystkie zadania były realizowane w 2021 roku przy zachowaniu
płynności fina?nsowej. Dodała, że gmina w roku ubiegłym pozyskała ze środków
zewnętrznych prawie 10 mln zł, gdzie 4 mln zł pochodziło z budżetu Unii Europej skiej,
2,4 mln zł to środki Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych oraz 3,4 mln zł to
środki z Funduszu Dróg Samorządowych, które stanowiły również źródło
finansowania inwestycji drogowych.
W następnej kolejności Pani Skarbnik Gminy wyjaśniła, że majątek co roku jest
systematycznie zwiększany m.in. dzięki realizacji inwestycji i pozyskiwaniu środków
na ich realizację. Nie inaczej było w roku ubiegłym, gdzie majątek gminy wzrósł prawie
o 12 mln zł. Wydatki majątkowe stanowiły prawie 17% ogółu wydatków i
szczegółowo przedstawione w materiale filmowyrn.
Pani Anna Buchwald poinformowała, że na koniec roku dług wynosił prawie
12 400 000,00 zł. Do informacji zosta?ła za?łączona dynarnika długu. Zachowana jest
ona na poziomie, który umożliwia jego obsługę. Dodała, że przy rosnącyrn budżecie
rokrocznie dług ten utrzymuje się mniej więcej na poziomie 10 mln zł i jest
systematycznie regulowany w ramach zaplanowanych środków i zobowiązań
finansowych wynikających z zawartych umów z bankami i Wojewódzkim Funduszem
Ochrony Środowiska. Następnie Pani Ska?rbnik Gminy poinformowa?ła, że do
sprawozdania zosta?ły dołączone sprawozdania szczegółowe, dotyczące wydatków

o 12 mln zl. Wydatki ma3ątkowe stanowiły prawie Y7"/o ogółu wydatków 1 są
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zleconych, wydatków strukturalnych, dotacji dla jednostek sektora finansów
publicznych i organizacji po;:tku publicznego, które gmina udzielała w roku
ubiegłym, wydatki sołeckie oraz informacja dotycząca stopnia zaawansowania
realizacji zada?ń wieloletnich.

Na zakończenie Pani Skarbnik Gminy stwierdziła, że rok 2021, był rokiem w którym
funkcjonowaliśmy w rzeczywistości pandemicznej. Natomiast kolejny rok również
będzie wyzwaniem, związanym z wysoką inflacją oraz działaniami wojennymi na
Ukrainie, dlatego ma nadzieje, iż budżet na rok 2022 zarnknie się również tak, jak ten
nad którym procedujemy dzisiaj. Dodała, że sprawozdanie zostało zaopiniowane
pozytywnie przez Regionalną Izbę Obrachunkową.

Głos zabrał Burmistrz Sępólna Krajeńskiego który wyjaśnił, że już tradycyjnie, oprócz
sprawozdania pisemnego z wykonania budźetu grniny za ubiegły rok, który radni
otrzymali, Gmina Sępólno Krajeńskie od wielu lat wydaje materiały uzupełniające do
sprawozda?ń. Jednym z takich materiałów jest folder za rok 2021, który radni
otrzyrnali dziś na sesji oraz jest on również dostępny dla mieszkajiców. Folder można
pozyskać bezpłatnie i zobaczyć w ciekawszej formie co działo się w Gminie Sępólno
Krajeńskie. Drugim elementem uzupełniającym sprawozdanie z wykonania budżetu
jest tradycyjnie film, który został przygotowany do obejrzenia. Film przedstawia
główne zadania, które realizowała Gmina Sępólno Krajeńskie.

Materiał filmowy dotyczący ,,Sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Sępólno
Krajeńskie za 2021 rok" stanowi załącznik nr 9 do protokołu.

Przewodniczący RM po obejrzeniu materiału filmowego przeszedł do kolejnego
podp'pnktu.

b) uchwała Nr 2/S/2021 Składu Orzekającego Nr 1 Regionalnej Izby
Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 31 marca 2022r. w sprawie

wyrażenia opinii o przedłożonym przez Burmistrza Sępólna
Krajeńskiego sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Sępólno
Krajeńskie za 2021 r. wraz z informacją o stanie mienia Gminy

Przewodniczący RM poinformował,
materiałach sesyjnych i zapewne
najwa?żniejsze elementy uchwały.

powyŻszą
zapoznali się
ze uchwałę radni otrzymali w

treścią, dlatego odczyta?łz

Uchwala Nr 2 / S / 2021 Składu Orzekającego Nr 1 Regionalnej Izby Obrachunkowej w
Bydgoszczy z dnia 31 marca 2022r. w sprawie wyra?żenia opinii o przedłożonym przez
Burmistrza Sępólna Krajeńskiego sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy
Sępólno Krajeńskie za 2021 r. wraz z informacją o stanie mienia Gminy stanowi
załącznik nr 13 do protokołu.

Przewodniczący RM przeszedł do kolejnego podpunktu.

c) opinia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim o
wykonaniu budżetu Gminy Sępólno Krajeńskie za 2021 rok przez
Burmistrza Sępólna Krajeńskiego wraz z wnioskiem o udzielenie
Burmistrzowi Sępólna Krajeńskiego absolutorium z wykonania

budżetu za rok 2021
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Przewodniczący RM poprosił Pana Artura Juhnke Przewodniczącego Komisji
Rewizyjnej Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim o przedstawienie opinii i wniosku o
udzieleniu Burmistrzowi Sępólna Krajeńskiego absolutorium za 2021 rok.

Pan Artur Juhnke Przewodniczący Komisji Rewizyjnej odczyta?ł treść opinii oraz
wniosku o udzielenie Burmistrzowi Sępólna Krajeńskiego absolutorium za 2021 rok.

Opinia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim o wykonaniu
budżetu Gminy Sępólno Krajeńskie za 2021 rok przez Burmistrza Sępólna
Krajeńskiego wraz z wnioskiem o udzielenie Burmistrzowi Sępólna Krajeńskiego
absolutorium z wykonania budżetu za rok 2021 stanowi załącznik nr 14 do
protokołu.

Przewodniczący RM zarnknął ten podpunkt i przeszedł do kolejnego.

d) uchwała Skladu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w
Bydgoszczy w sprawie opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady

Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim w sprawie absolutorium dla
Burmistrza Sępólna Krajeńskiego z wykonania budżetu za 2021r.

Przewodniczący RM poinformowal, ze powyższą uchwa?łę radni otrzymali i zapewne
zapoznali się z treścią, dlatego odczytał najwa',niejsze elementy uchwały.

Uchwa?ła Nr 5/Kr/2022 Składu Orzekającego Nr 1 Regionalnej Izby Obrachunkowej
w Bydgoszczy z dnia 18 maja 2022 roku w sprawie opinii o wniosku Komisji
Rewizyjnej Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim w sprawie absolutorium dla
Burmistrza Sępólna Krajeńskiego z wykonania budżetu za 2021r. stanowi załącznik
nr 15 do protokołu.

Przewodniczący RM zamknąl ten punkt porządku obrad i przeszedł do kolejnego.

Ad. 8.2. Sprawozdanie finansowe Gminy Sępólno Krajeńskie

a) bilans z wykonania budżetu j.s.t.,
b) łączne sprawozdanie jednostki:

- bilans,
- rachunek zysków i strat w wariancie porównawczym,

- zestawienie zmian w funduszu,
- informacja dodatkowa

Przewodniczący RM poprosił Panią Annę Buchwald Skarbnika Gminy
przedstawienie sprawozdania.

o

Sprawozdania stanowią załącznik nr 16 do protokołu.

Pani Skarbnik Gminy stwierdziła, że sprawozdania radni otrzymali. Wyjaśniła, ze
sprawozdanie finansowe składa się z bilansu z wykonania bud?żetu jednostki
samorządu terytorialnego oraz z łącznego sprawozda?nia finansowego tj. bilansu,
rachunku wyników, zestawienia zmian w funduszu oraz informacji dodatkowej
wyjaśniającej poszczególne pozycje bilansu. Dodała, że na bilans łączny składają się
bilanse jednostkowe wszystkich jednostek organizacyjnych gminy.
Bilans z wykonania j.s.t. zosta?ł sporządzony w oparciu o rozporządzenie Ministra
Fina?nsów w sprawie wzoru tego sprawozdania. Dodala, że po stronie aktywów jest
stan środków pieniężnych na koniec roku 2021 z wartością należ,ności, jeżeli chodzi
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o gminę. Natomiast po stronie pasywów znajdują się zobowiązania finansowe oraz
wynik finansowy.
W sprawozdaniu łącznyrn, po stronie aktywów występuje majątek gminy, na który
składają się poszczególne majątki jednostek organizacyjnych oraz stany środków
pienię):nych na rachunku bankowym. Natomiast po stronie pasywów są żródła
finansowania tego majątku wraz z wartościarni zobowiązań.

Pa?ni Anna Buchwald podkreśliła, że wynik finansowy jest ujemny i jest to związane z
tym, ze działalnosć gminy, czy też jednostek organizacyjnych jest prowadzona
nieodpłatnie.

Ponadto Pani Skarbnik dodala, że sprawozdania zostały w ustawowym terminie
przekazane do Regionalnej Izby Obrachunkowej oraz omówione na posiedzeniu
Komisji Budżetu Rady Miejskiej i zaopiniowane pozytywnie.

Przewodniczący RM Franciszek Lesinski zamknął ten punkt i przeszedł do kolejnego.

Ad. 8.3. Dyskusja nad sprawozdaniami

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji nad sprawozdaniami.

Nikt nie zabra?ł głosu, w związku z tym Przewodniczący RM zamknął punkt dyskusja
i przeszedł do kolejnego punktu.

Ad. 9. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za
2021 rok

Przewodniczący RM poinformowa?ł, źe projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pani Anna Buchwald wyjaśniła, że uchwała dotyczy sprawozdania finansowego za
2021 rok wraz ze sprawozdaniem z wykonania budźetu za 2021 rok. Wyjaśniła, że na
sprawozdanie składa się sprawozdanie z wykonania oraz sprawozdania
przedstawione na dzisiejszej sesji, które są skumulowaną wartością sytuacji
finansowej na dzień 31 grudnia 2021 roku.

Projekt uchwa?ły został przedstawiony na wszystkich Komisjach Rady Miejskiej i
został zaopiniowany pozytywnie.

Przewodniczący RM zapytał, czy są pytania do projektu uchwały?

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zarnknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosil aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2021 rok została
przyjęta następującymi głosami:

za - 14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 17 do protokołu.
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Uchwała Nr XLIV/421/2022 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 25
maja 2022 r. w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2021 rok
stanowi załącznik nr 18 do protokołu.

Następnie Przewodniczący RM zamkn4 ten punkt i przeszedł do kolejnego punktu
porządku obrad.

Ad. 10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Sępólna
Krajeńskiego absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2021 rok

Przewodniczący RM otworzył ten punkt oraz poinformował, źe projekt uchwały radni
otrzymali wraz z zawiadomieniem o sesji.

Następnie Przewodniczący RM odczytał projekt uchwały w sprawie udzielenia
Burmistrzowi Sępólna Krajeńskiego absolutorium z tytułu wykonania budżetu za
2021 rok.

Projekt uchwały został przedstawiony na wszystkich komisjach Rady Miejskiej
Sępólnie Krajeńskim i uzyskał pozytywną opinię.

Przewodniczący RM zapytal, czy są pytania do projektu uchwały?

Caos zabral radny RM Zdzisław Grzeca, który poinformowal, że po burzliwej dyskusji,
Klub Radnych Radni-Mieszkańcom udzieli absolutorium Burmistrzowi Sępólna
Krajeńskiego.

Nikt więcej nie zabra?ł głosu, więc Przewodniczący RM zarządził głosowanie nad
projektem uchwa?ły i poprosił, aby wyniki głosowania odnotować w protokole sesji.

Uchwała w sprawie udzielenia Burmistrzowi Sępólna Krajeńskiego absolutorium z
tytułu wykonania budżetu za 2021 rok została przyjęta następującymi głosarni:

14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 19 do protokołu.

za -

Uchwała Nr XLIV/422/2022 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 25
maja 2022 r. w sprawie udzielenia Burmistrzowi Sępólna Krajeńskiego
absolutorium z tytułu wykonania budżetu za 2021 rok stanowi załącznik nr 20
do protokołu.

x-

Przewodniczący RM z tytułu uzyskania wotum zaufania i absolutorium złożył Panu
Waldemarowi Stupałkowskiemu Burmistrzowi Sępólna Krajeńskiemu w imieniu
radnych Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim serdeczne gratulacje. Podkreślił, że
bez wątpienia jest to wyraz pełnej a?kceptacji dla działań Burmistrza Sępólna
Krajeńskiego i że wysiłek Burmistrza w za?kresie gospodarki finansowej zostanie
doceniony w następnych latach, ponieważ zrealizowane teraz i w przyszłości
inwestycje będą służyć kolejnym pokoleniom mieszkańców Gminy. Dodał, że założone
plany są sukcesywnie realizowane i mają na celu przede wszystkim równoważny
rozwój całej Gminy i poprawy .$cia wszystkich mieszkańców. Następnie podziękował
wszystkim, którzy przyczynili się do realizacji budzetu w 2021 roku. Szczególne
podziękowania skierował do Pani Anny Buchwald Skarbnika Gminy.
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W imieniu radnych, Prezydium Rady Miejskiej oraz Przewodniczący Komisji Budżetu
wręczyli bukiety kwiatów Pani Annie Buchwald Skarbnik Gminy i Panu Waldemarow'
Stupałkowskiemu Burmistrzowi Sępólna Krajeńskiego.

Następnie głos zabrał Burmistrz Sępólna Krajeńskiego, który stwierdził, że kaźda
sesja absolutoryjna jest dla niego wielkim stresem i zawsze są one mocno przeżywane.
Stwierdził, że gospodarowa?nie 100 milionowym budżetem jest ogromnym wyzwaniem,
bo jest to 100 milionów publicznych pieniędzy po stronie dochodów i wydatków, a ich
wydatkowanie w tra?kcie roku różnie wygląda. Podsumowaniem działalności
finansowej wykona?nia budźetu i wykonania wszystkich zadań postawionych przez
Radę jest sesja absolutoryjna i pozytywne skwitowanie tej działalności. Burmistrz
skierował podziękowania do radnych za pozytywne skwitowanie tej działalności.
Podkreślił, ze byliśmy w trudnej syŁuacji covidowej, bo był utrudniany bieżący
kontakt, a sarnorząd opiera się przede wszystkim na bezpośrednim kontakcie, gdzie
samorządowo podejmowane są decyzje. Na zakończenie Burmistrz Sępólna
Krajeńskiego podziękował Przewodniczącemu Rady Miejskiej za przygotowywanie i
prowadzenie sesji RM, na których były podejmowane decyzje, które można było
póżniej realizować. Ponadto podziękowal Radzie za podejmowanie decyzji, dzięki
któryrn grnina mogła realizować budżet w takiej wersji w jakiej zostal przyjęty, a także
niejednokrotnie dzięki zgodzie Rady budżet w ciągu roku był zmieniany, co jest warte
podkreślenia. Podziękowa?ł wszystkich radnym oraz komisjom, które wypracowywały
stosowne opinie, aby łatwiej było podejmować pewne decyzje. Podziękowania
skierowa?ł równieź do wszystkich dyrektorów, kierowników, pracowników Urzędu, bez
których nie można byłoby stanąć dziś i rozliczyć się z działalności finansowej. Dodał,
że to nie jest tak, iż tylko jedna osoba realizuje wykonanie budżetu, lecz za tym stoi
ca?ły aparat grniny, instytucje, jednostki pomocnicze, łącznie z sołtysami naszej grniny
i przewodniczącyrni zarządów osiedli, którzy też są głosem naszych mieszkańców i
pomagają podejmować właściwe decyzje. Burmistrz Sępólna Krajeńskiego
podziękował za udzielone 21 absolutorium.

Przewodniczący RM zamknął ten punkt i ogłosił przerwę do godziny 12:30.

Po przerwie Przewodniczący RM wznowił obrady XLIV sesji RM i przeszedł do
kolejnego punktu porządku obrad.

Ad. 11. Sprawozdanie z realizacji Programu Współpracy Gminy Sępólno
Krajeńskie z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami

prowadzącymi działalność poźytku publicznego w 2021 roku

Przewodniczący RM poinformował,
zawiadomieniem o sesji.

Że sprawozdanie radni otrzymali WraZ Z

Pani Beata Kozłowska Kierownik Referatu Spraw Obywatelskich przedstawiła i
omówiła prezentację multimedialną z realizacji Prograrnu Współpracy Gminy Sępólno
Krajeńskie z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi
działalność po,?tku publicznego w 2021 roku.

Sprawozdanie z realizacji Prograrnu Współpracy Gminy Sępólno Krajeńskie z
organizacjami pozarządowymi i innyrni podmiotami prowadzącymi działalność
po,?tku publicznego w 2021 roku stanowi załącznik nr 21 do protokołu.

Prezentacja multimedialna stanowi załącznik nr 9 do protokołu.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.
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Nikt nie zabrał głosu, więc Przewodniczący RM zarnknąl ten punkt i przeszedł do
kolejnego.

Ad. 12. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sępólno
Krajeńskie na 2022 rok

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pani Anna Buchwald Skarbnik Gminy wyjaśniła, że zmia?na budżetu na 2022 rok
związana jest z jego zwiększeniem po stronie dochodów i wydatków o kwotę
1 804 ?04,52 zł, zmiany te związane są m.in.
- z wprowadzeniem 150 tys. zł na rozliczenie podatku VAT od kanalizacji w Wiśniewie;
- z wprowadzeniem św'adczenia 500+ na podstawie decyzji Wojewody, zadanie to jest
prowadzone do końca półrocza, następnie zadanie to będzie realizowane przez Zakład
Ubezpieczeń Społecznych;
- z rozliczeniem, według nowej klasyfikacji budżetowej jak również ze zwiększeniem
środków z funduszu pomocy Ukrainie, na realizację zadań związanych z niesieniem
pomocy uchodźcom z tego kraju.

Następnie Pani Skarbnik Gminy doda?ła, że do projektu uchwały, który otrzymali
radni, wprowadza się trzy decyzje Wojewody tj.
- jedna decyzja w rozdziale 85501 §2060 i jest to kwota 239 384,00 zł na świadczenia
500+,
- druga decyzja w rozdziale 85219 §20 10 na wynagrodzenia za sprawowanie opieki
oraz obsługę tego zadania, zadanie realizowane przez Ośrodek Pomocy Społecznej w
wysokości4 401,00 zł,
- oraz w rozdziale 75011 §2700 wprowadza się środki z funduszu pomocy Ukrainie,
na nadawanie numeru PESEL, w łącznej wysokości714,66 zł.

Projekt uchwa?ły zosta?ł zaopiniowany pozytywnie przez Komisję Budżetu RM i
szczegółowo omówiony.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zamknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił, aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwa?ła zmieniająca uchwa?łę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sępólno
Krajeńskie na 2022 rok została przyjęta następującymi głosarni:

14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymalo się - O radnych
W chwili głosowai?iia obecnych było 14 radnych

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 22 do protokołu.

za -

Uchwała Nr XLIV/423/2022 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 25
maja 2022r. zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Sępólno
Krajeńskie na 2022 rok stanowi załącznik nr 23 do protokołu.
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b) zasad udzielania i rozmiaru obniżek dla dyrektorów, wicedyrektorów
oraz dla nauczycieli pełniących obowiązki kierownicze w ich

zastępstwie, w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Gminę
Sępólno Krajeńskie

Przewodniczący RM poinformował, źe projekt uchwały radni otrzyrnali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pa?n Zbigniew Marek Tymecki Dyrektor Zaldadu Obsługi Oświaty Samorządowej w
Sępólnie Krajeńskim przedstawił projekt uchwały. Wskazał, że w uzasadnieniu
wprowadza się autopoprawkę.

Treść autopoprawki w uzasadnieniu projektu uchwały brzmi:

,,Opiryię do projekhz uchwały wyraziły Zarząd Oddziału ZNP u.i Sępólnie Krajerzskim
oraz WZZ Forum- Ośu?iiata Komisja Międzyzakładou?»a Powiatu Sępoleńskiego."

Przedstawiona propozycja zyskała pozytywną opinię Komisji Oświaty, Kultury i
Zdrowia Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Pan Tyrnecki wyjaśnił, że słowo ,,obniżki" jest wymogiem prawnym.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zarnknął dyskusję oraz
zarządził głosowa?nie nad projektem uchwały wraz z autopoprawką i poprosił, aby
wyniki głosowania odnotować w protokole sesji.

Uchwała w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek dla dyrektorów,
wicedyrektorów oraz dla nauczycieli pełniących obowiązki kierownicze w ich
zastępstwie, w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Gminę Sępólno
Krajeńskie zosta?ła przyjęta następującymi głosarni:

14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 24 do protokołu.

za -

Uchwała Nr XLIV/424/2022 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 25
maja 2022 r. w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek dla dyrektorów,
wicedyrektorów oraz dla nauczycieli pełniących obowiązki kierownicze w ich
zastępstwie, w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Gminę Sępólno
Krajeńskie stanowi załącznik nr 25 do protokołu.

c) wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu w piątki i soboty przez
rolników i ich domowników

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa
przedstawił projekt uchwa?ły.

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki
Komunalnej oraz Porządku Publicznego Rady Miejskiej w Sępólnie Kr-ajeńskim.
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Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zamknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił, aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwała w sprawie wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu w piątki i soboty
przez rolników i ich domowników została przyjęta następującymi głosarni:

14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzyma?ło się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 26 do protokołu.

za -

Uchwała Nr XLIV/425/2022 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 25
maja 2022 r. w sprawie wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu w piątki i
soboty przez rolników i ich domowników stanowi załącznik nr 27 do protokołu.

d) regulaminu określającego zasady prowadzenia handlu w piątki i soboty
przez rolników i ich domowników

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa
przedstawił projekt uchwa?ły.

Projekt uchwały zosta?ł pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki
Komunalnej oraz Porządku Publicznego Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zamla'iął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwa?ły i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwala w sprawie regularninu określającego zasady prowadzenia handlu w piątki i
soboty przez rolników i ich domowników została przyjęta następującymi głosarni:

14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 28 do protokołu.

za-

Uchwała Nr XLrV/426/2022 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 25
maja 2022 r. w sprawie regulaminu określającego zasady prowadzenia handlu w
piątki i soboty przez rolników i ich domowników stanowi załącznik nr 29 do
protokołu.

e) wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu użytkowego przy ul. Hallera
w Sępólnie Krajeńskim

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwa?ły radni otrzyrnali wraz z
zawiadomieniem o sesji.
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Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa
przedstawił projekt uchwały oraz dodai źe nieruchomość ta będzie zbywana w drodze
przetargu nieograniczonego.

Projekt uchwały zostal pozytywnie zaopiniowa?ny przez Komisję Gospodarki
Komunalnej oraz Porządku Publicznego Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabra?ł głosu, Przewodniczący RM zarnlviął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaź lokalu u$tkowego przy ul. Hallera
w Sępólnie Krajeńskim została przyjęta następującymi głosarni:

za - 14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych by'ło 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 30 do protokołu.

Uchwała Nr XLrV/427/2022 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 25
maja 2022 r. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu użytkowego przy ul.
Hallera w Sępólnie Krajeńskim stanowi załącznik nr 31 do protokołu.

f) sprzedaży nieruchomości gruntowej połoźonej przy ul. Koronowskiej
w Sępólnie Krajeńskim

Przewodniczący RM poinformował, że projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa Pan Jarosław Dera omówił
projekt uchwały oraz dodał, że ww. nieruchomość zostanie sprzedana w drodze
przetargu nieograniczonego.

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez Komisję Gospodarki
Komunalnej oraz Porządku Publicznego Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim.

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zamknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwała w sprawie sprzedaQ7 nieruchomości gruntowej połoźonej przy ul.
Koronowskiej w Sępólnie Krajeńskim została przyjęta następującymi głosami:

za - 14 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.

Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 32 do protokołu.

Uchwała Nr XLIV/428/2022 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 25
maja a2022 r. w sprawie sprzedaży nieruchomości gruntowej położonej przy ul.
Koronowskiej w Sępólnie Krajeńskim stanowi załącznik nr 33 do protokołu.

g) zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych
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Przewodniczący RM poinformowa?ł, ze projekt uchwały radni otrzymali wraz z
zawiadomieniem o sesji.

Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa Pan Jarosław Dera
poinformowa?ł, że w uzasadnieniu do projektu uchwaly wprowadza się autopoprawkę,
z uwagi na otrzymaną uchwałę z Zarządu Powiatu. Następnie odczytał treść projektu
uchwa?ły wraz z autopoprawką.

Treść autopoprawki do projektu uchwały brzmi:

,, Projekt uchwały został zaopiriiowany pozytyumie przez Komisję Rolriictwa, Leśnictwa
i Ochrony Środowiska Rady MiejskFej w-Sępólnie Krajeńskim, Komisję Gospodarki
Komunalrrej oraz Porządku Publicznego Rady Miejskiej w S«ępólrrie Krajeńskim oraz
Zarząd Powiatu w Sępólriie Krajenskim Uchwałą nr 79/235/2022 z dnia 16 maja
2022 r. w sprawie: zaopiniowania propozycji zaliczariia dróg na terenie gmiriy Sępólno
Krajeńskie do kategorti dróg gmirtnych."

Przewodniczący RM zaprosił do dyskusji.

Wobec tego, że nikt nie zabrał głosu, Przewodniczący RM zarnknął dyskusję oraz
zarządził głosowanie nad projektem uchwały i poprosił aby wyniki głosowania
odnotować w protokole sesji.

Uchwa?ła w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych została przyjęta
następującymi głosarni:

13 radnych, przeciw - O radnych, wstrzymało się - O radnych
nieoddany 1 głos

W chwili głosowania obecnych było 14 radnych.
Wykaz głosowania imiennego stanowi załącznik nr 34 do protokołu.

za -

Uchwała Nr XLIV/429/2022 Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim z dnia 25
maja 2022 r. w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych stanowi
załącznik nr 35 do protokołu.

Ad. 13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania oraz informacje
Przewodniczącego Rady o udzielonych odpowiedziach w formie pisemnej na

interpelacje i zapytania zgłoszone na poprzedniej sesji

Przewodniczący RM poinformowa?ł, że otrzymal odpowiedż na interpelację radnego RM
Zdzisława Grzecy złożoną w imieniu Klubu Radnych Radni-Mieszkańcom dotyczącą
odwieszenia budżetu obywatelskiego. Odpowiedż została zamieszczona na stronie BIP
i stronie internetowej gminy oraz na tablicy ogłoszeń UM. Odpowiedź ot?rzymal
również Pan radny, nie będzie odczytana, chyba że radni sobie ,$czą.

Kserokopia odpowiedzi stanowi załącznik nr 36 do protokołu.

Przewodniczący RM zarnknął ten punkt porządku obrad i przeszedł do kolejnego.

Ad. 14. Odpowiedzi na wolne wnioski
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Przewodniczący RM otworzył kolejny punkt porządku obrad i poprosił Pana
Waldemara Stupalkowskiego Burmistrza Sępólna Krajeńskiego o udzielnie
odpowiedzi na złożone w dniu dzisiejszym wnioski lub wyznaczenie do tego
odpowiedniego pracownika.

Pan Waldemar Stupałkowski Burmistrz Sępólna Krajeńskiego odniósł się do
wniosku radnego RM Artura Juhnke w sprawie systematycznego koszenia trawy.
Wyjaśnił, że bez żadnego rozpatrywania wniosek zostaje przyjęty do wykonania, w
tym obszarze, który został wskazany.

Następnie Pan Burmistrz odniósł się do drugiego wniosku złożonego przez radnego
RM Juhnke w sprawie nie przebudowy, a połączenia pomostu na pla,0. Wyjaśnił, że
jest tarn taki fragment, że na pomost trzeba praktycznie skoczyć z ziemi, ponieważ
pierwsze deski uległy zniszczeniu, bo podmywa je woda. Dodał, źe trzeba to połączyć,
aby bezpiecznie wejść z plo0 na pomost, więc ten wniosek również, zostaje przyjęty
do realizacji.

W dalszej kolejności Burmistrz Sępólna Krajeńskiego odniósł się do kolejnego
wniosku złożonego przez radnego RM Artura Juhnke w sprawie materia?łu
rozbiórkowego z remontowa?nego molo. Wyjaśnił, że sytuacja będzie rozpatrywana w
tra?kcie, kiedy będzie remont realizowany. Dodał, źe są również inne wnioski w tej
sprawie m.in. wniosek źeglarzy. Burmistrz Sępólna Krajeńskiego stwierdził, że
materiał rozbiórkowy, który się jeszcze nada będzie rozdysponowany, lecz trzeba mieć
na uwadze, że oprócz wniosku złoźonego dziś przez Pana radnego w imieniu wędkarzy
jest wniosek złożony przez żeglarzy.

Natomiast odnośne kolejnego wniosku radnego RM Artura Juhnke w sprawie budowy
wiaty na trasie Sępólno-Komierówko Burmistrz wskazał, że trzeba to przedyskutować
na Komisji, ponieważ sesja nie jest miejscem, aby dyskutować m.in. na temat miejsca
tej wiaty. Trzeba sprawę omówić jeszcze raz podczas Komisji i uzyskać opinię w tej
sprawy.

Następnie Burmistrz Sępólna Krajeńskiego stwierdził, że Pani Sołtys przedstawiała
jakieś informacje i mia?ła pytania ale do budżetu oraz Pan Sołtys częściowo
odpow'edział w sprawie dzieci w Zalesiu. Dodał, że następny wniosek, czy pytanie
było w trakcie sprawozdania z wykonania budźetu i Pani Skarbnik informowała co
się sta?ło z tą kwotą wyrnienioną przez Panią Sołtys.

Następnie Przewodniczący RM poinformował, że wpłynęła odpowiedź na wnioski w
sprawie:
- do?ek, kserokopia pisma stanowi załącznik nr 37 do protokołu,
- ścieżki rowerowej Wiśniewka-Sępólno Krajeńskie, kserokopia pisma stanowi

załącznik nr 38 do protokołu,
- ustawienia ławki przy ulicy Chojnickiej, kserokopia pisma stanowi załącznik nr 39

do protokołu,
- a także na wniosek mieszkańca w sprawie sprzeda?$ ,,Przesmyku" - przejścia na

cmentarz, kserokopia pisma stanowi załącznik nr 40 do protokołu,
Dodał, źe odpowiedzi na wnioski przekazano wszystkim radnym, w związku z tym nie
będą odczytane chyba, że radni sobie tego $czą.

Ponadto Przewodniczący RM poprosił o uzupełnienie odpowiedzi na wnioski z
poprzednich sesji RM:

Pan Jarosław Dera Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej i Rolnictwa udzielił
odpowiedzi na wniosek radnego RM Artura Juhnke w spraw'e zmiany organizacji
ruchu na ulicy Podgórnej. Wskazał, że ju?ż informację w tej sprawie przekazał Panu
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radnemu podczas wspólnej wizji lokalnej dotyczącej luster. Wyjaśnił że dopytując się
projektantów drogowych dotyczących możliwości ruchu ,,pod włos" dla rowerzystów
można zaprojektować dwie koncepcje. Pierwsza z nich polega?łaby na wstawieniu
znaku ,,Strefa zarnieszkania", gdzie wiadomo, że nadrzędnym u0tkowni]-ciem ruchu
jest pieszy i rowerzysta przed pojazdarni mechanicznymi. Druga koncepcja polega na
niestawianiu zna?ków ,,Strefy zamieszkania", tylko wstawiając znaki ograniczenia
prędkości do 30 km/h, ale należa?łoby również vvyrysować zarówno oznakowanie
poziome na tym odcinku ja?k i wstawić znaki pionowe. Wyjaśnił, że sprawa została
przedstawiona na Komisji, która przychyliła się do koncepcji wstawienia znaków
,,Strefa zarnieszkania", gdzie nie trzeba stawiać ani malować dodatkowych znaków.

Następnie Pan Jarosław Dera odniósł się do wniosku radnego RM Artura Juhnke w
sprawie zarnontowania luster drogowych na ulicy bł. Ks. Jerzego Popiełuszki.
Wyjaśnił, ze odbyła się wizja lokalna z udzia?łem Przewodniczącego Komisji
Gospoda?rki Komunalnej oraz Porządku Publicznego Panem Robertem Sieg podczas
której ustalono, że w trzech miejscach należy wstawić lustra. Dodatkowo Pan Leszek
Kąkol podczas Komisji wskazał czwarte miejsce, lecz jest to rzecz do rozvvażenia,
poniewa?ż musi być wprowadzona stała orga?nizacja ruchu, aby te lustra stanęły w
wyznaczonych miejscach. Sprawa ta musi zostać dopracowana oraz doprecyzowana.

Ponadto Kierownik Referatu GKR Pan Jarosław Dera udzielił odpowiedzi na wniosek
radnej RM Barbary Szlezer w sprawie uporządkowania gałęzi po wycince drzew w
parku miejskim, a także ścieżek zwłaszcza od strony ulicy Chojnickiej. Wyjaśnił, że
sprawa jest wykonana prawie do końca. Dodal, że przed sesją zosta?ł wykonany telefon
do wykonawcy, który poinformował, że wszystko zostanie razem zebrane,
zrąbkowane i fizycznie nie będzie zalegało w lesie.

Następnie Pan Jarosław Dera odniósł się do kolejnego wniosku złożonego przez radną
RM Szlezer w sprawie zrobienia drogi dojazdowej do nowo wybudowanych bloków na
ulicy Odrodzenia, kto mialby się tym zająć i oznakowania przejścia dla pieszych w
miejscu, gdzie sarnochody prze:3ezdzaf3a, przez ciąg pieszo-rowerowy. Wyjaśnił, że
zadanie to leży po stronie gminy i jesteśmy w tra?kcie doprecyzowania porozumienia z
deweloperem. Gmina jest w trakcie sporządzania projektu. Deweloper zobowiązał się
zakupić materia?ły, a po stronie gminy będzie robocizna.

Przewodniczący RM zapytal, czy zadanie zostanie zrealizowane w tym roku.

Pan Dera stwierdził, że ciężko odpowiedzieć na to pytanie, ale postara się zrealizować.

Kierownik Referatu GKR Pan Jarosław Dera udzielił również odpowiedzi na wniosek
zgłoszony przez Wiceprzewodniczącą RM Annę Miczko w sprawie uprzątnięcia terenu
parkingu przy cmentarzu. Stwierdził, że zostało to zrealizowane.

Następnie Przewodniczący RM zapytał, czy są pytania do udzielonych odpowiedzi.
Pytań nie było, więc zamknął ten punkt porządku obrad i przeszedł do kolejnego.

Ad. 15. Zakończenie sesji

O godz. 13.20 w związku z wyczerpaniem porządku obrad Pan Franciszek Lesinski
Przewodniczący Rady Miejskiej podziękował wszystkim za udział w sesji. Zamknął
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sesję Rady Miejs]-ciej w Sępólnie Krajeńskim wypowiadając słowa ,,Zamykam XLIV
sesję Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim".

Na tym protokół zakończono.

Sępólno Krajeńskie, dnia 10 czerwca 2022 r.

Obradom przewodniczył:

Przewodnłczą,cy Ra,dy"?Miejskiej

?ClSX?hleSln.

mgr %irena Fi

Protokołowała:'. li:fj}?" ,[

Kierownik Referatu Organizacyjnego
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